
1 

 
Protokół Nr XLVIII/2018 

z sesji Rady Powiatu w Oławie 
odbytej w dniu 29 sierpnia 2018 r. 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Oławie 
 

 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu Józef Hołyński o godzinie 13:00 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz gości 
zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu  Józef Hołyński przypomniał, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się  następująco: 
 

I. Informacja na temat porządku obrad.  

II. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z dnia 27 czerwca br. 

III. Informacja Przewodniczącego Rady Społecznej SP ZOZ w Oławie z działalności Rady                  

w 2017 roku. 

IV. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej Sesji. 

  V.     Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2018, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Oławskiego, 

3) w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2019 r. środków 

finansowych na realizację inwestycji drogowej, 

4) w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Oławskiego na 2019 r. środków 

finansowych na realizację inwestycji drogowej, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Oławski zadań powiatów                     

z województwa dolnośląskiego, które podpiszą stosowne porozumienie,                        

w zakresie usług świadczonych przez Powiatowy Ośrodek Interwencji Kryzysowej        

w Oławie. 

VI.   Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń wnioskował, o wprowadzenie dodatkowego projektu 

uchwały w pkt V ppkt 6 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania „Programu 

ochrony środowiska przed polami elektromagnetycznymi dla Powiatu Oławskiego”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński poddał pod głosowanie zmianę w porządku 

obrad. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała proponowany wniosek, o wprowadzenie 

projektu uchwały w pkt V ppkt 6 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania 

„Programu ochrony środowiska przed polami elektromagnetycznymi dla Powiatu Oławskiego”. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Z uwagi na brak dalszych uwag, przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 

 

Ad II 

Przyjęcie protokołów z sesji Rady Powiatu w Oławie z dnia  27 czerwca br. 

 

Protokół został przyjęty przez aklamację.  

 

Ad III 

Informacja Przewodniczącego Rady Społecznej SP ZOZ w Oławie z działalności Rady                 
w 2017 roku. 

Przewodniczący Rady Społecznej Józef Hołyński przedstawił sprawozdanie /załącznik                

nr 3/ 

 

Ad IV 

Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej Sesji 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił sprawozdanie /załącznik nr 4/. 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński zwrócił się z pytaniem dot. porozumienia w sprawie 

realizacji zadania pn. „Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego w miejscowości Oława- 
budowa ronda na skrzyżowaniu drogi powiatowej nr 1570D i krajowej nr 94”? 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń wyjaśnił, że porozumienie określa zasady/współprace        

w kwestii dokumentacji projektowej, realizacji całego zadania. Powiatowy Zarząd Drogowy                 
w Oławie zobowiązał się do opracowania na własny koszt pełnej dokumentacji projektowej oraz 
uzyskania wszelkich pozwoleń w związku z powyższym PZD będzie realizował powyższe 
zadanie, natomiast GDDKiA zobowiązała się do nieodpłatnego użyczenia gruntu stanowiących 
pas drogowy drogi krajowej. Porozumienie ważne jest dwa lata, powiat planuje rozpocząć 
zadanie w przyszłym roku, natomiast w obecnej chwili przygotowana jest dokumentacja 
projektowa, brakuje pozwolenia na budowę. 

Radny Mirosław Kulesza odniósł się do oświadczeń w sprawie rezygnacji z członkostwa               

w  stowarzyszeniu LKPR Moto- Jelcz Oława, następnie zapytał do kogo kierować odpowiedz?  

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń wyjaśnił, że Zarząd Powiatu wskazał radnego 

Roberta Padulę na likwidatora – sąd na chwilę obecną nie udzielił odpowiedzi, 

stowarzyszenie formalnie funkcjonuje bez członków, na stowarzyszeniu ciążą zaległości. 
Zarząd Powiatu jest zaskoczony tą sytuacją i nie potrafi udzielić precyzyjnej podpowiedzi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Maria Polakowska zwróciła się do radnego Roberta 

Paduli, o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji. 

Radny Robert Padula zaznaczył, że złożył rezygnację z funkcji prezesa oraz członka 

zarządu LKPR Moto- Jelcz Oława w dniu 21.05.2018 r. w związku z powyższym nie jest władny 
do udzielania odpowiedzi w przedmiotowej sprawie. 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń wyraził swoją opinię wobec zachowania przedmówcy 

cyt. „szczury uciekają z tonącego okrętu- ja odnoszę wrażenie, że ze stowarzyszeniem tak się 
stało i teraz przeskoczył pan na inny okręt, który się nazywa spółka i do nas występuje pan                  
z wnioskami o dofinasowanie. W takiej sytuacji ja się boje, że za jakiś czas również opuści pan 
ten klub i dalej zostaniemy z nierozliczonymi środkami”, następnie starosta dodał, że Zarząd 
Powiatu nie będzie wspierał takiej działalności. 
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Radny Robert Padula przekazał, że nie jest to miejsce i czas na wyjaśnianie powodów 

rezygnacji ze stowarzyszenia. 

Wicestarosta Powiatu Oławskiego Bożena Worek przekazała, że pełnienie funkcji radnego 

powinno zobowiązywać do przyzwoitego zachowania! 

Radny Robert Padula zapytał, jakie są zastrzeżenia do wykonywanej funkcji jako radnego 

Rady Powiatu w Oławie? 

Wicestarosta Powiatu Oławskiego Bożena Worek uważała, że przedmówca zachował się 

nieuczciwie. 

Radny Robert Padula przekazał, że złożył rezygnacje jako Robert Padula i nie będzie 

odpowiadał za rezygnacje pozostałych członków. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwy, następnie po przerwie przystąpił do dalszej 
realizacji porządku obrad. 

 

Ad VI 
 
     Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
 

1) w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2018. 
 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem                        

i autopoprawką. 
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

Radny Robert Padula zapytał, o kwotę 189 tysięcy zł. zasadzonej na rzecz Okręgowego 

Przedsiębiorstwa Geodezyjnego – czego dotyczy zadanie ? 
 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń wyjaśnił, że zadanie dotyczy umowy podpisanej                      

w 2012 r. z koszalińskim przedsiębiorstwem geodezyjno- kartograficznym. Przedsiębiorstwo                  
w ramach umowy miało wykonać prace polegające na modernizacji ewidencji gruntów                               
i budynków, utworzenie bazy  danych obiektów topograficznych o szczegółowości 
zapewniających tworzenie standardowych opracowań kartograficznych i utworzenie inicjalnej 
bazy dla obszaru gminy Oława, które mają być w pełni zharmonizowane z pozostałymi 
rejestrami i ewidencjami. Za wykonanie zadania wykonawcy przysługiwało wynagrodzenie 
8008,356 zł. brutto. Przedsiębiorstwo koszalińskie wykonało zadanie ale po upływie 
wyznaczonego terminu w związku z powyższym firma została obciążona karą umowną, od 
której się odwołała. Powiat Oławski w pierwszej instancji wygrał sprawę, natomiast                     
w sądzie okręgowym sąd zadecydował, że racja leży po stronie przedsiębiorstwa co skutkowało 
zwrotem kary na rzecz wykonawcy. Ponadto starosta dodał, że firma żądała w ramach pozwu 
wynagrodzenie za płace dodatkowe prawie 300 tys. zł. – sąd nie przychylił się. 
 

Radny Przemysław Pawłowicz zapytał, czy w związku z przesunięciem środków na 

budowę chodnika na ul. Lipowej 250 m, zadanie zostanie zrealizowane w roku bieżącym? 
 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń poinformował, że powiat jest przygotowany finansowo 

na realizacje powyższego zadania kosztorys został zweryfikowany, poprawiony. Powiat musi 
wyłonić wykonawcę oraz w grę wchodzą uzgodnienia z Wodami Polskimi. Starosta potwierdził, 
że planuje zrealizować zadnie w roku bieżącym. 
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Z uwagi na brak dalszych pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały wraz z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XLVIII/265/2018         
/załącznik nr 5/, w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2018. 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Oławskiego. 

 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem                      

i autopoprawką. 
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
wraz z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XLVIII/266/2018         
/załącznik nr 6/, zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Oławskiego. 
 

3) w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu oławskiego na 2019 r. środków 
finansowych na realizacje inwestycji drogowej. 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały. 

 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił uzasadnienie. 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XLVIII/267/2018         
/załącznik nr 7/, w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu oławskiego na 2019 r. środków 
finansowych na realizacje inwestycji drogowej. 
 

4) w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu oławskiego na 2019 r. środków 
finansowych na realizacje inwestycji drogowej. 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały. 

 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił uzasadnienie 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak  pytań i uwag, przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XLVIII/268/2018         
/załącznik nr 8/, w sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu oławskiego na 2019 r. środków 
finansowych na realizacje inwestycji drogowej. 
 

5) w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Oławski zadań powiatów                

z województwa dolnośląskiego, które podpiszą stosowne porozumienie                            
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w zakresie usług świadczonych przez Powiatowy Ośrodek Interwencji Kryzysowej 

w Oławie. 

 

Wicestarosta Powiatu Oławskiego Bożena Worek przedstawił projekt uchwały wraz                               

z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak  pytań i uwag, przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XLVIII/269/2018         
/załącznik nr 9/ w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Powiat Oławski zadań powiatów                
z województwa dolnośląskiego, które podpiszą stosowne porozumienie w zakresie usług 
świadczonych przez Powiatowy Ośrodek Interwencji Kryzysowej w Oławie. 
  

6) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania „Programu ochrony 
środowiska przed polami elektromagnetycznymi dla Powiatu Oławskiego”. 

 

Wicestarosta Powiatu Oławskiego Bożena Worek przedstawiła projekt uchwały wraz                         

z uzasadnieniem. 
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

Głos został udzielony przedstawicielowi protestujących mieszkańców p. Jolancie Górskiej, 

która odczytała treść pisma w sprawie budowy stacji bazowej telefonii komórkowej firmy Orange 
na ul. Nadbrzeżnej. 
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński przekazał, że przedmiotowa sprawa nie jest obojętna 

Radzie Powiatu, Zarządowi Powiatu w związku z powyższym na wniosek mieszkańców zostało 
zorganizowane spotkanie z udziałem wszystkich radnych – w odpowiedzi na apel został 
przygotowany projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania 
„Programu ochrony środowiska przed polami elektromagnetycznymi dla Powiatu 
Oławskiego”, podjęcie ww. uchwały jest wyrazem dobrej woli oraz solidarności                                      
z mieszkańcami. 
 

Radna Anna Leszczyńska poinformowała, że na sesji Rady Miejskiej w dniu 30 sierpnia br. 

zostanie również podjęta uchwała w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec budowy bazy telefonii 
komórkowej Orange. 
 

Pani Jolanta Górska przekazała, że burmistrz Miasta Oława zobowiązał się do 

wystosowania listu otwartego do prezesa firmy Orange w związku z powyższym, czy Rada 
Powiatu również mogłaby wystosować list popierający. 
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński przekazał, że zostanie rozważona taka możliwość, 

następnie przewodniczący poddał pod głosowanie proponowany projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 15 radnych większością głosów podjęła Uchwałę XLVIII/270/2018         
/załącznik nr 10/ w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania „Programu ochrony 
środowiska przed polami elektromagnetycznymi dla Powiatu Oławskiego”.  
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Ad VI 
 

                         Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

O Udzielenie głosu poprosiła radna Anna Leszczyńska która, zwróciła się z prośbą do 

radnych Rady Powiatu jak również mieszkańców Powiatu Oławskiego, o oddawanie głosów na 

stronie herosiprzedsiębiorczości.pl. do 10 października br., jest to ogólnopolska akcja, gdzie 

fundacja laboratorium futurum zgłosiła projekt pn. „niezbędnik seniora magazyn regionalny”                     

z którego można otrzymać środki na stworzenie gazety, miesięcznika oraz strony internetowej. 

Ideą projektu jest zaangażowanie seniorów w życie społeczne  Powiatu Oławskiego.  

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński przypomniał, że 17 września br. należy 

złożyć oświadczenia majątkowe, następnie poinformował o uroczystych obchodach dnia 

kombatanta w dniu  4 września br. 

Radny Robert Padula zapytał, dlaczego cena za internat w Chwałowicach została 

podwyższona, ponadto zapytał, czy klasa II LO ma statut kasy mistrzostwa sportowego, czy 

klasy sportowej ? 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń w pierwszej kolejności odpowiedział na drugie pytanie 

wyjaśniając, że klasa II LO ma statut klasy mistrzostwa sportowego, następnie wyjaśnił, że 

znalezienie firmy cateringowej  po przejściach jakie miała szkoła było bardzo trudne, została 

wyłoniona najtańsza oferta ze Strzelina w wysokości 27 zł. Powiat będzie dofinansować 

wyżywienie w wysokości 40%. 

Wicestarosta Powiatu Oławskiego Bożena Worek przekazała, że Dyrektor Zespołu Szkół im. 

Jana Kasprowicza w Jelczu- Laskowicach poinformowała, że wpłynęło 10 wniosków od dzieci 

chętnych do zamieszkania w internacie w Chwałowicach. 

Następnie radny Robert Padula odczytał list – podziękowanie dla dyrektora Zespołu Szkół 

im. J. Kasprowicza w Jelczu- Laskowicach p. Agnieszki Żak. Radny wyjaśnił, że nie byłoby                    

w tym nic dziwnego gdyby nie fakt, że jest to list przygotowany przez p. Agnieszkę Żak, która 

podsunęła list do podpisania rodzicom z Ukrainy, czy zarząd się z nim wcześniej zapoznał? 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński zapytał, czy przedmówca ma dowody na to,                       

że p. Agnieszka Żak podsunęła rodzicom dzieci z Ukrainy  list do podpisania                                                

z podziękowaniami. 

Radny Robert Padula przekazał, że 30 sierpnia br. odbędzie się spotkanie rodziców 

uczniów z Ukrainy w związku z powyższym radny zaproponował, aby pan starosta porozmawiał 

z rodzicami na temat listu i ogólnej sytuacji. 

Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń oświadczył, że nie znał treści odczytanego listu, 

następnie nadmienił, że nie będzie się wypowiadał w przedmiotowej sprawie z uwagi na brak 

dowodów.  

W dalszej części dyskusji starosta wypowiedział się na temat zaległości w opłatach za internat, 

które wynoszą 5 800 zł.  
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Radny Robert Padula ma odmienne zdanie w przedmiotowej sprawie, ponowił propozycje 

spotkania p. starosty z rodzicami uczniów z Ukrainy. 

Radny Przemysław Pawłowicz zapytał, czy w Chwałowicach jest schronisko czy internat jaki 

jest statut prawny? 

Wicestarosta Powiatu Oławskiego Bożena Worek odpowiedziała, że na sesji w miesiącu 

czerwiec udzieliła radnemu odpowiedzi, że budynek w Chwałowicach ma statut schroniska 

młodzieżowego, ponadto kontrola przeprowadzana jest przez pracowników urzędu 

marszałkowskiego. 

 Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń poinformował, że nie będzie mógł uczestniczyć                       

w spotkaniu z rodzicami uczniów z Ukrainy, ponieważ ma zaplanowane spotkanie w Warszawie 

w sprawie Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Z uwagi na wyczerpanie zagadnień przewidzianych w porządku obrad przewodniczący Rady 
Powiatu podziękował członkom Rady oraz gościom za udział w obradach i o godz. 15.06  
zamknął posiedzenie Sesji.   
 

Na tym protokół zakończono. 

 
                                                                                                       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
                                                                                                             Józef Hołyński 
Protokołowała: 
Natalia Borecka            


